

MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law

Annotation to the master's thesis

**INTERNATIONAL LEGAL REGULATION FOR COOPERATION
IN THE FIGHT AGAINST TERRORISM**

Zhang Mengyuan

Scientific supervisor:

Hanna A. Rypinskaya

Minsk, 2025

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis: 79 pages, 4 chapters, 71 sources.

2. Keywords: TERRORISM, TERRORIST ACTS, INTERNATIONAL SECURITY, COUNTERTERRORISM COOPERATION, COUNTERTERRORISM TREATIES, UNITED NATIONS COUNTERTERRORISM MEASURES, REGIONAL SECURITY COOPERATION.

3. The content of the work

The object of the study is public relations arising in the course of cooperation of States in combating terrorism.

The research subject includes principles and norms of international law relating to terrorism, enshrined in universal international treaties, United Nations General Assembly and United Nations Security Council resolutions, regional instruments aimed at combating terrorism, decisions of international courts and doctrine.

The purpose of the thesis is to determine the current forms and mechanisms of international cooperation in the field of counter-terrorism, to identify its effectiveness, as well as to determine the main problems and prospects for development in this area.

Research methods: a combination of logical, comparative-legal, systemic and formal-legal methods.

Research results: this study clarifies the concept of terrorism in international law, analyzes the strengths and weaknesses of the existing international legal cooperation of States in the field of counter-terrorism. It also identifies gaps in international treaties related to counter-terrorism, as well suggests proposals for improvement of international legal regulation of counter-terrorism.

Reliability of materials and results of the thesis: the author of the work confirms the reliability of the materials and results of the work and the independence of its implementation. All theoretical, methodological provisions and concepts borrowed from literary and other sources are accompanied by references to their authors.

Recommendations for the use of the results: the results of the study can be used in the educational, scientific, normative and law enforcement process.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и содержание магистерской диссертации: 79 страниц, 4 главы, 71 источник.

2. Ключевые слова: ТЕРРОРИЗМ, ТЕРРОРИСТИЧЕСКИЕ АКТЫ, МЕЖДУНАРОДНАЯ БЕЗОПАСНОСТЬ, АНТИТЕРРОРИСТИЧЕСКОЕ СОТРУДНИЧЕСТВО, АНТИТЕРРОРИСТИЧЕСКИЕ ДОГОВОРЫ, КОНТРТЕРРОРИСТИЧЕСКИЕ МЕРЫ ООН, РЕГИОНАЛЬНОЕ СОТРУДНИЧЕСТВО В ОБЛАСТИ БЕЗОПАСНОСТИ.

3. Содержание работы

Объектом исследования являются общественные отношения, возникающие в ходе сотрудничества государств в борьбе с терроризмом.

Предмет исследования – принципы и нормы международного права, касающиеся терроризма, закрепленные в универсальных международных договорах, резолюциях Генеральной Ассамблеи ООН и Совета Безопасности ООН, региональных документах, направленных на борьбу с терроризмом, решениях международных судов и доктрине.

Цель исследования – определение современных форм и механизмов международного сотрудничества в сфере борьбы с терроризмом, выявление его эффективности, а также определение основных проблем и перспектив в данной области.

Методология исследования: сочетание логического, сравнительно-правового, системного и формально-юридического методов.

Результаты исследования: в работе уточняется понятие терроризма в международном праве, анализируются сильные и слабые стороны существующего международно-правового сотрудничества государств в области противодействия терроризму. В настоящей работе выявлены пробелы в международных договорах, касающихся противодействия терроризму, а также сформулированы предложения по совершенствованию международно-правового регулирования противодействия терроризму.

Надежность материалов и результатов исследования: автор работы подтверждает достоверность материалов и результатов работы и самостоятельность ее выполнения. Все заимствованные из литературных и других источников теоретические, методические положения и концепции сопровождаются ссылками на их авторов.

Рекомендации по использованию результатов исследования: результаты исследования могут использоваться в учебном, научном, нормотворческом и правоприменительном процессах.